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Kako }e na kampanju vlasti uticati iznenada najavljeni susret predsednika
Srbije sa Ha{imom Ta~ijem u Va{ingtonu oko re{enja kosovskog pitanja 

SNS pripremala bira~e 
za sastanak u Beloj ku}i

Dragan Janji}: Vu~i} ve} nekoliko
nedelja priprema ovu situaciju. 
U vi{e navrata je rekao tri stvari. 
Prva je da ne}emo u}i u EU ukoliko 
ne re{imo odnose sa Kosovom. 
Drugo, da EU ostaje na{ spoljnopoliti~ki
prioritet. I tre}e da }e se to pitanje 
re{iti onda kada prestanu su~eljavanja

Brisela i Va{ingtona na temu 
Kosova. To je poruka koja glasi: 
„Ne zavisi od nas, a mi moramo da
prihvatimo to {to se tra`i.“
Slobodan Samard`i}: Tema 
sastanka u Va{ingtonu bi}e {ta 
i kako dati Vu~i}u da bi mogao
manipulisati srpskom javno{}u Strana 3

TEMA

Pismo Dragana \ilasa predsedniku
Evropske narodne partije 

O Vu~i}evoj
Srbiji ne
mo`ete da 
pitate Olivera
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Adam Santovac, dobitnik 
nagrade „Dejan Anastasijevi}“

Sistem
privatnog
obrazovanja
je stvorio
Neboj{u
Stefanovi}a

Strana 6

Optu`eni za
ratne zlo~ine
vre|ao 
novinarku
Danasa Strana 16

Haos na granici ra{~i{}en u ponedeljak, ali su uslovi letovanja i dalje neizvesni

Jo{ nema
zvani~ne
potvrde mogu
li srpski turisti
u Gr~ku
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Reporter Danasa ispred 
Onkolo{kog instituta u Beogradu

Od raka se
umire ~ekaju}i
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Smeh ili zabrinutost:
Ri~ard Grenel i

Aleksandar Vu~i}
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Adam Santovac, dobitnik nagrade za istra`iva~ko novinarstvo „Dejan Anastasijevi}“ 

Nije ministar Stefanovi}
stvorio sistem privatnog 
obrazovanja, ve} suprotno
Beograd - Mislim da u Srbiji
nemamo kulturu sankcionisa-
nja, priznavanja gre{aka i pre-
uzimanja odgovornosti. To ne
praktikujemo ni kao pojedinci,
ni kao dru{tvo. U ve}ini slu~a-
jeva tra`imo izgovore za sop-
stvene propuste i toleri{emo
tu|e gre{ke. Profesori popu{ta-
ju studentima, nastavnici u~e-
nicima, policija i sudstvo pre-
stupnicima, nadre|eni radnici-
ma, ali i radnici nadre|enima...
Za{to onda o~ekivati da politi-
~ari budu odgovorniji ili krea-
tori visokog obrazovanja efika-
sniji? 

Ovako novinar Adam San-
tovac odgovara na pitanje Da-
nasa kako je i pre emitovanja
svog dokumentarnog filma
„Mega diplomac“, koji se bavi
spornim studiranjem ministra
policije Neboj{e Stefanovi}a,
znao da epiloga ne}e biti. San-
tovac je za ovaj film, koji je na-
stao u produkciji TV N1, dobio
nagradu NUNS-a za istra`iva~-
ko novinarstvo „Dejan Anasta-
sijevi}“, u kategoriji elektron-
skih medija. 

Od prvog emitovanja tvog
dokumentarnog filma pro{lo
je vi{e od godinu i po dana. Od
tada se ni{ta nije promenilo u
visokom obrazovanju, ponaj-
manje je rasvetljen rad privat-
nih visoko{kolskih ustanova i
kako do diploma dolaze, kako
si jednom upotrebio izraz,
VIP klijenti. Smatra{ li zbog
toga svoj rad uzaludnim? [ta
je za tebe u slu~aju ovog filma
satisfakcija? 

- U novinarstvu me ne dr`e
instant, ve} dugoro~ni efekti.
Mislim da }e ih „Mega diplo-
mac“ posti}i. Verujem da }e bi-
ti sve manje studenata, a i pro-
fesora koji }e ̀ eleti da budu deo
sistema obrazovanja koji je pri-
kazan u filmu. Vreme }e poka-
zati da li se varam, ali najva`ni-
je je da nisam prevario gledao-
ce kojih je samo na YouTube-u
preko pola miliona. Me|u nji-
ma ima onih koji ne ~ekaju ne-
go stvaraju promene. I u viso-
kom obrazovanju. 

Nakon emitovanja „Mega
diplomca“ rektor Megatren-
da je najavio prodaju tog uni-

verziteta i odlazak iz zemlje.
Potom je usledio niz drama-
ti~nih obrta, a sve se zavr{ilo
time {to se rektor vi{e ne po-
javljuje u javnosti (bar nije
odgovarao na pozive Danasa)
pa mi zapravo ne znamo {ta
se na kraju desilo i ko je ostao
vlasnik tog univerziteta. Sa
ove distance se ~ini da je cela
ta pri~a bila dobro izre`irana,
kako bi se skrenula pa`nja sa
sumnjivog studiranja mini-
stra Stefanovi}a. 

- To je ta~no, ali je meni od
po~etka afere od ministra va`ni-
ji bio upravo sistem, to jest, uni-
verzitet. Nije Neboj{a Stefanovi}
stvorio sistem privatnog obrazo-

vanja u Srbiji, ve} je takav sistem
stvorio njega. Ostalo je zaista
mnogo neodgovorenih pitanja,
ali da nije bilo „Mega diplomca“
nikada ih ne bismo ni postavili. 

Bavio si se spornim studija-
ma dva ministra - Neboj{e
Stefanovi}a i Sini{e Malog.
[ta te dve pri~e povezuje, a u
~emu se razlikuju, sem {to je
slu~aj Mali dobio epilog? 

- I „Doktori“ i „Mega diplo-
mac“ kritikuju sistem. Slu~aj
Sini{e Malog je tragi~niji jer se
radi o doktoratu koji je odbra-
njen na najstarijem i najugled-
nijem univerzitetu u Srbiji.
Sramota je {to smo pet godina
~ekali da profesori i profesor-

ke Univerziteta u Beogradu
skupe snagu da se izbore sa
plagijatom politi~ara. Ipak, to
daje nadu da }emo nekada do-
~ekati i da se Nacionalno telo
za akreditaciju i proveru kvali-
teta u visokom obrazovanju
pozabavi upravo kvalitetom.
Ho}emo li se na~ekati? Narav-
no da ho}emo. 

Nakon emitovanja filma
„Mega diplomac“ bio si na
meti tabloida, na tvoj ra~un
su iznete klevete i uvrede. Da
li je to jedina neprijatnost sa
kojom si se suo~io? 

- Podneo sam zbog toga tu-
`be kako bih dao {ansu institu-
cijama da se izjasne o filmu tj.
sudu da presudi. Najve}u ne-
prijatnost kada je re~ o „Mega
diplomcu“ mogu tek do`iveti
ako sud ne presudi u moju ko-
rist. Ipak, do sada se u mom
slu~aju uvek pokazala kao ta~-
na izreka da je pravda spora, ali
dosti`na. Vesna Andri}

Danas zavr{ni ispit
iz srpskog jezika
Beograd - U osnovnim {kola-
ma u Srbiji danas po~inje zavr-
{ni ispit, polaganjem testa iz
srpskog, odnosno maternjeg
jezika. \aci }e sutra re{avati za-
datke iz matematike, a u petak
kombinovani test. Preliminar-
ni rezultati }e biti objavljeni 23.
juna. Polaganje testova traje od
9 do 11 ~asova, a u~enici treba
da budu u svojim {kolama sat
vremena ranije. 

U Ministarstvu prosvete re-
~eno je Danasu da }e u svim
osnovnim {kolama biti organi-
zovano polaganje male mature.
Povodom informacija koje
smo dobili od roditelja da je di-
rektor O[ „Kara|or|e“ u Beo-

gradu zara`en korona virusom,
u Ministarstvu ka`u da je {kola
dezinfikovana i da }e zavr{ni
ispit biti odr`an. Isto }e biti i u
beogradskoj O[ „Vladimir Ro-
lovi}“, u kojoj je nedavno otkri-
veno da je jedan u~enik zara`en
virusom korona. Direktorka te
{kole Marija ̂ ekanovi} rekla je
za Danas da }e taj u~enik malu
maturu polagati u avgustov-
skom roku. \aci koji su sa njim
bili u kontaktu su testirani i
kod njih nije potvr|eno prisu-
stvo virusa korona, tako da }e
oni sada polagati zavr{ni ispit. 

Ove godine }e zbog epidemi-
olo{ke situacije organizacija ma-
le mature biti druga~ija. \aci ne-
}e biti u jednoj prostoriji, a de`u-
ra}e nastavnici iz njihovih {kola. 

- U~enici zavr{ni ispit pola-
`u u u~ionici u kojoj de`uraju
po dva nastavnika. Svi u~enici
bi}e raspore|eni do 8 i 30 sati u

u~ionice u kojima pola`u. Na-
stavnici su obavezni da nose
za{titne maske, a preporu~eno
je da to ~ine i u~enici. U jednoj
u~ionici bi}e najvi{e devet |a-
ka, koji }e biti raspore|eni na
propisanoj udaljenosti na
osnovu preporuka epidemiolo-
{ke slu`be. Ispred u~ionice u
kojoj se pola`e ispit odre|uje se
mesto na koje u~enici odla`u
li~ne stvari koje ne smeju kori-
stiti na ispitu. Na zavr{nom is-
pitu nije dozvoljeno kori{}enje
mobilnih telefona, digitrona,
bele`aka, papira, niti drugih
materijala koji ne spadaju u
propisan pribor za ispit, ka`u u
Ministarstvu prosvete.

Na ispit iz srpskog/mater-
njeg jezika u~enici treba da po-
nesu |a~ku knji`icu sa overe-
nom fotografijom i nalepnicu sa
identifikacionim brojem u~eni-
ka, grafitnu olovku, plavu he-
mijsku olovku i gumicu. Prepo-
ru~uje se da u~enici odgovore
prvo pi{u grafitnom olovkom
({to nije obavezno), a tek na kra-
ju plavom hemijskom olovkom.
Odgovori napisani grafitnom
olovkom, kao ni prepravljani
odgovori napisani hemijskom
olovkom, ne}e biti priznati. 

Na testu iz srpskog i iz mate-
matike mo`e se osvojiti maksi-
malno po 13 poena, a na kom-
binovanom 14. Pri upisu u sred-
nje {kole uspeh na zavr{nom is-
pitu nosi najvi{e 40 poena, a po
osnovu uspeha iz osnovne {kole
mo`e se dobiti maksimalno 60
bodova. 

V. A.

Beograd - U ^a~ku je ju~e ot-
voren Nau~no-tehnolo{ki
park za ~iju izgradnju i opre-
manje je Vlada Srbije obez-
bedila 33 miliona dinara, a
njegov rad u naredne ~etiri
godine podr`ava}e Vlada

[vajcarske. To je ~etvrti na-
u~no-tehnolo{ki park u Srbi-
ji u kojem ve} posluje nekoli-
ko kompanija koje zapo{lja-
vaju oko 200 ljudi. 

„Slede}i nau~no-tehnolo-
{ki park }e biti otvoren u

Kragujevcu“, najavila je pre-
mijerka Ana Brnabi}. 

Ona je tokom posete Na-
u~no-tehnolo{kom parku u
^a~ku, zajedno sa predsedni-
kom Srbije Aleksandrom
Vu~i}em, ministrom prosve-

te, nauke i tehnolo{kog raz-
voja Mladenom [ar~evi}em i
ministrom zadu`enim za
inovacije i tehnolo{ki razvoj
Nenadom Popovi}em, istakla
da }e to biti nova baza za raz-
voj tog grada. Beta

Mladen [ar~evi}: Otvaranje 
testova kriti~na ta~ka mature
Kraljevo - Polaganje male mature sada je mnogo bolje zami{ljen sistem, jer
je 11 godina unazad kriti~na ta~ka bilo {tampanje testova, izjavio je u Kralje-
vu ministar prosvete Mladen [ar~evi}. „Zakon je za to predvideo javnu nabav-
ku, pa ste zavisni od drugih, ako taj drugi napravi gre{ku, onda greh ide na
vas“, ocenio je [ar~evi}. On je dodao da je to sada regulisano zahvaljuju}i na-
bavci savremenih {tamparskih digitalnih ma{ina, sme{tenih na bezbedno me-
sto u koje se ulazi samo pod {ifrom. Kako je naveo, ura|eno je blizu 400.000
testova, probnih, originalnih i rezervnih. Zahvaljuju}i JP Po{ta Srbije distribu-
irani su u za{ti}enim kombijima pod {ifrom, u softverima za{ti}enom sistemu
pakovanja. Kao kriti~nu ta~ku [ar~evi} je ocenio i otvaranje testova, ali je na-
veo da je vi{e od 800 ljudi na terenu, koji }e na polaganju male mature biti u
onim {kolama gde su se ranije re{avali ekscesi, a novina je da }e se snimati i
otvaranje testa. FoNet

RAZGOVOR

Nove ideje
Mo`emo li da o~ekujemo nastavak filma ili sprema{ ne{to novo? 

- Kao stipendista Fulbrajt programa vlade SAD-a trenutno sam u Americi zbog
postdiplomskih studija njuz i dokumentarnog programa na presti`nom Njujork
Univerzitetu. Tako da }u se u Srbiju vratiti sa novim idejama i pristupom koje }u
primeniti na stare teme. Jedna je svakako visoko obrazovanje.
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U ^a~ku otvoren Nau~no-tehnolo{ki park

U Srbiji nemamo kulturu 
sankcionisanja, priznavanja 
gre{aka i preuzimanja 
odgovornosti


